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     Protokół nr XVI/2015 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się w dniu  

27 listopada 2015 roku w  godzinach 1200 – 1600  

 w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 13 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz. 

2. Pan Jan Żerek - Sekretarz Gminy.  

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy. 

4. Pan Mirosław Kukliński – Starosta Powiatu Tomaszowskiego. 

5. Pan Dawid Kosylak – Nadleśniczy Nadleśnictwa Opoczno. 

6. Pan Dariusz Dziubałtoski – przedstawiciel Nadleśnictwa Smardzewice. 

7. Pani Wanda Czopowicz – przedstawicielka Nadleśnictwa Spała. 

8. Pani Janina Gostyńska - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej. 

9. Pan Janusz Klupa – Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Spale. 

10. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       

w Inowłodzu. 

11. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XVI sesji Rady Gminy Inowłódz VII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji i XV sesji nadzwyczajnej. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Informacja zaproszonych gości nt. szkód łowieckich. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2015-2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2015. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Gminy Inowłódz. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji w sprawie podatku 

od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz deklaracji na podatek od nieruchomości, 

deklaracji na podatek rolny i deklaracji na podatek leśny obowiązujących na terenie 

Gminy Inowłódz. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy 

de minimis. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/29/2011 Rady Gminy Inowłódz z dnia 

24 marca 2011 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie bezprzetargowej 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Inowłódz. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargowej 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Inowłódz. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za dostawę wody z ujęć gminnych 

i przyjmowanie ścieków do oczyszczalni w Spale. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu rozwoju pod nazwą „Strategia Rozwoju 

Gminy Inowłódz na lata 2015 – 2020”.  

20. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XIV sesji i XV sesji nadzwyczajnej. 

21. Interpelacje i zapytania. 

22. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

23. Zamknięcie obrad XVI sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Wacław Chachuła otworzył obrady XVI sesji            

VII kadencji a następnie powitał wszystkich obecnych na sali. Nieobecni radni: Jacek Baran              

i Robert Pawłowski usprawiedliwili swoją nieobecność.  

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji.  

 

Ad. 3 

Pan Wójt zgłosił autopoprawkę do przedłożonego porządku obrad, polegającą na wycofaniu  

uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis 

(punkt 15) i wprowadzeniu do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego oraz uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Łodzi. Wyjaśnił, że wycofana uchwała będzie procedowana 

w późniejszym czasie, ponieważ Regionalna Izba Obrachunkowa ma kilka uwag co do treści 

projektu uchwały i przyjęcie jej w obecnym kształcie mogłoby skutkować uchyleniem.     

Pan Przewodniczący zaproponował, by w punkcie 15 porządku obrad dodać uchwałę 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego oraz 

w punkcie 16 uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi. Radni jednogłośnie przyjęli zaproponowany porządek obrad 

ze zmianami. Wobec powyższego porządek obrad przedstawiał się następująco: 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji i XV sesji nadzwyczajnej. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Informacja zaproszonych gości nt. szkód łowieckich. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2015-2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2015. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Gminy Inowłódz. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji w sprawie podatku 

od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz deklaracji na podatek od nieruchomości, 

deklaracji na podatek rolny i deklaracji na podatek leśny obowiązujących na terenie 

Gminy Inowłódz. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi   

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/29/2011 Rady Gminy Inowłódz z dnia 

24 marca 2011 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie bezprzetargowej 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Inowłódz. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargowej 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Inowłódz. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za dostawę wody z ujęć gminnych 

i przyjmowanie ścieków do oczyszczalni w Spale. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu rozwoju pod nazwą „Strategia Rozwoju 

Gminy Inowłódz na lata 2015 – 2020”.  

21. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XIV sesji i XV sesji nadzwyczajnej. 

22. Interpelacje i zapytania. 

23. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

24. Zamknięcie obrad XVI sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 4  

Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Gminy Inowłódz – protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Inowłódz – protokół został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

Pan Przewodniczący przedstawił korespondencję jaka wpłynęła do Biura Rady Gminy: 

 pismo Państwa Jadwigi i Zdzisława Ośnieckich z dnia 16 listopada 2015 r. w sprawie 

wydłużenia o 5-8 m. drogi na terenowej mapie geodezyjnej, 

 pismo Wójta Gminy Inowłódz do Ministra Środowiska, znak: RGK.6150.1.2014-2015 

z dnia 10 listopada 2015 r. w sprawie udzielenia informacji o zmianach legislacyjnych 

w ustawie Prawo łowieckie (zapytanie dotyczyło zapisów regulujących szacowania 

szkód łowieckich), 

 pismo z dnia 5 listopada 2015 r. Wójta Gminy Inowłódz do Przewodniczącego Rady 

Gminy Inowłódz przekazujące kserokopię wniosku Pana Bogdana Myłyka w sprawie  
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zakupu w formie bezprzetargowej części nieruchomości gminnej (działka nr 83/5 

w Spale) na poszerzenie działki nr 82 w Spale.   

 zaproszenie na konferencję „Nowoczesny Samorząd. Zarządzanie i Finanse 2015”, 

która odbędzie się 2 grudnia 2015 r. w Warszawie. 

 

Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że w środy pełnił dyżury od godz. 1530 do 1700. 

Oprócz tego uczestniczył w zebraniu wiejskim w Spale w sprawie oceny funkcjonowania 

nowej organizacji ruchu, akademii z okazji 97 rocznicy odzyskania niepodległości w Szkole 

Podstawowej w Królowej Woli oraz w gminnych obchodach Święta Niepodległości. 

 

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację wraz                          

z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Pan Wójt dodał, że w dniu 10 grudnia br. w Inowłodzu (budynek „B” Urzędu Gminy Inowłódz) 

w godz. 1200 – 1430 odbędą się kolejne bezpłatne konsultacje mobilnego punktu 

informacyjnego z zakresu realizacji projektów dofinansowanych z funduszy europejskich. 

Poprosił, by radni i sołtysi rozpropagowali te informację wśród mieszkańców i zachęcali do 

korzystania z konsultacji (radni i sołtysi otrzymali plakaty informacyjne). 

 

Ad. 7  

Informacja zaproszonych gości nt. szkód łowieckich. 

Pan Przewodniczący powitał przybyłego Pana Starostę Mirosława Kuklińskiego i wyjaśnił, 

że na poprzedniej sesji radny Piotr Gawęda ponownie poruszył problem szkód łowieckich 

wyrządzanych przez dziki. Dodał, że Rada Gminy już wcześniej zajmowała się tą sprawą, 

jednak podjęte interwencje nie przyniosły wymiernego efektu. W związku z tym, na sesję 

zostali zaproszeni przedstawiciele Nadleśnictw Spała, Smardzewice i Opoczno oraz Starosta 

Powiatu Tomaszowskiego. 

Pan Wójt powiedział, że od początku swojej kadencji, na każdym zebraniu wiejskim czy też 

na komisjach Rady Gminy docierają do niego sygnały od rolników o narastającym problemie  

szkód wyrządzanych przez zwierzynę łowną w uprawach i zasiewach na terenie Gminy. 

Podstawowym problemem jest sposób szacowania szkód przez przedstawicieli kół 

łowieckich czy Lasów Państwowych. Pojawiły się też wątpliwości, co do sposobu 

sporządzania protokołów i ewentualnej możliwości odwołania się od zapisów w nich 

zawartych.  

Radny Piotr Gawęda w pierwszej kolejności zwrócił uwagę na fakt niszczenia przez dziki 

wszystkich zasiewów, zarówno wiosennych jak i jesiennych oraz łąk i pastwisk. Następnie 

odniósł się do kwestii wysokości odszkodowań jakie otrzymują rolnicy. Podkreślił, że są one 

wręcz śmieszne, ponieważ nie wystarczają nawet na zakup nowego materiału siewnego, 

nie wspominając już o kosztach pracy. Były takie sytuacje, gdzie za zniszczenie 1 ha łąki 

w 90% rolnik otrzymał 450 zł odszkodowania. Radny przekazał również, że najwięcej 

zastrzeżeń mają rolnicy co do sposobu sporządzania protokołów z szacowania szkód. 

Głównie chodzi o to, by rolnik podpisywał się pod protokołem jako ostatni, bo często zdarza 

się, że osoba sporządzająca prosi, by rolnik podpisywał się pod protokołem, w którym nie ma 

wpisanych kwot odszkodowania, argumentując to tym, że nie zna aktualnych cen za np. 

za zboże. W takim wypadku rolnik nie wie na ile procent została oszacowana szkoda 

i w jakiej wysokości otrzyma odszkodowanie. Ponadto, w przypadku szacowań wstępnych 

również występują nieprawidłowości i w następstwie rolnicy otrzymując odszkodowanie, nie 
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wiedzą za jaką ono jest szkodę. Rolnicy domagają się, aby otrzymywali kopie protokołu 

z szacowania strat z wyszczególnieniem obszaru poniesionej straty i wysokością należnego 

odszkodowania.  

Pani Wanda Czopowicz wyjaśniła, że zdarza się tak, że jest protokół wstępny i protokół 

końcowy, szkód pod koniec nie ma i wtedy jest to szacowane jako obniżenie plonu. 

Uwzględnione jest to, że był protokół wstępny. Problem jest wtedy, kiedy rolnik nie zgłasza 

szkód wstępnych, zgłasza je końcowo. Jest kilka ścieżek a rolnik twierdzi, że na początku 

roku harcowały tam dziki. W takiej sytuacji trudno jest udowodnić, że one były. Po to służy 

protokół wstępny, aby można było uwzględnić te szkody tzw. szkody z przerzedzenia na 

protokole końcowym. A zdarza się, że rolnicy nie zgłaszają szkód wstępnych. Jeżeli chodzi 

o cenę płodów, rzeczywiście zdarza się tak, że jak rozpoczyna się szacowanie szkód, 

to jeszcze nie ma ustalonej ceny i pierwsi rolnicy, którzy zgłoszą szkodę nie mają jej podanej. 

Nadleśnictwo ma obowiązek oszacowania szkody w ciągu 7 dni od jej zgłoszenia. 

W międzyczasie należy sprawdzić jakie są ceny zbóż w punktach skupu zboża.  

Radny Piotr Kamiński podkreślił, że zapis ustawy mówi wprost, że na protokole końcowym 

szacowania szkód powinna być wpisana kwota odszkodowania a on sam nigdy nie spotkał 

się z sytuacją, w której cena była wpisana w protokół końcowy. Dodał, że chciałby uzyskać 

odpowiedź w kwestii obniżenia wartości szkody, czy wynosi 15 %, czy do 15%? 

Pani Wanda Czopowicz odpowiedziała, że 15 %. Następnie dodała, że ona sama już nie 

szacuje szkód, ale postara się, aby od nowego roku cena była wpisywana w końcowy 

protokół szacowania szkody. W Nadleśnictwie Spała rocznie sporządza się około 400 

protokołów szacowania szkód.  

Radny Piotr Gawęda zapytał w jaki sposób wylicza się średnią cenę zboża, ponieważ z tego 

co się orientuje, oblicza sie tę wartość biorąc pod uwagę ceny skupu zboża z 3 najbliższych 

targowisk? 

Pani Wanda Czopowicz wyjaśniła, że ustalając tę cenę, sprawdza się stawki za zboże 

z terenu województwa łódzkiego, dzwoni się do punktów skupu w najbliższej okolicy 

i przyjmuje uśrednioną wartość.   

Radny Piotr Gawęda dodał, że rolnicy oczekują cen jakie są w sprzedaży a nie w skupie. 

Pani Wanda Czopowicz odpowiedziała, że ustawa mówi o cenach skupu a nie o cenach 

zakupu. Podkreśliła, że Lasy Państwowe są instytucją państwową i muszą działać zgodnie 

z rozporządzeniem odnośnie szacowania szkód. 

Pan Przewodniczący dodał, że rolnicy powszechnie narzekają i pokazują dowody, że kwoty 

odszkodowań są śmiesznie niskie, są wręcz takie, że wielu z nich nie zgłasza tych szkód. 

Ta sytuacja jest chora i należy ją zmienić. Stąd pismo Wójta do Ministerstwa Środowiska, 

żeby zapytać na jakim etapie są zmiany legislacyjne, które spowodują, że te relacje między 

rolnikiem a tymi, którzy płacą za szkody będą zdrowe, rynkowe, normalne, bo póki co takie 

nie są.    

Pan Wójt powiedział, że samorząd gminny traktuje Lasy Państwowe jako partnera i w tych 

relacjach musi nastąpić poprawa. Powinno się bardziej zrozumieć położenie rolników. 

Sytuacja w Gminie Inowłódz i w wielu innych gminach, jeżeli chodzi o działalność rolniczą 

jest zła albo bardzo zła i ta frustracja przy każdej okazji się pojawia, dlatego trzeba 

reagować. Pan Wójt dodał, że dobrze się stało, że tej dyskusji przysłuchuje się Pan Starosta, 

bo problem dotyczy całego powiatu i być może wspólnymi siłami uda się skutecznie 

monitować w Ministerstwie Środowiska, aby wreszcie tą sprawę rozwiązano. Pan Wójt 

zaapelował do przedstawicieli nadleśnictw, aby tam gdzie można, byli bardziej skłonni 

zrozumieć położenie rolnika. Zapytał jaka jest procedura odwoławcza, jeśli chodzi o protokół 



6 

 

z szacowania szkód? Kiedy i w jaki sposób rolnik może odwołać się od ustaleń szacującego 

szkodę? 

Pani Wanda Czopowicz wyjaśniła, że jedyną drogą odwoławczą jest wniesienie sprawy do 

sądu, aczkolwiek zdarzały się takie sytuacje, że były przeprowadzane tzw. mediacje i do tych 

mediacji był zaproszony przedstawiciel Izby Rolniczej, albo ktoś z wydziału rolniczego 

z Urzędu Gminy. Dodała, że kiedy ona szacowała szkody to starała się z rolnikiem dojść do 

porozumienia, wypracować kompromis. Jednakże są różni ludzie - z jednymi rolnikami 

można dojść do porozumienia a z drugimi nie można nawet podyskutować.    

Pan Wójt podkreślił, że bezwzględnie zwiększyła się populacja dzika i powinny nad tym 

„nadążać” limity odstrzałów. Poprosił Pana Starostę, by zwrócił uwagę na ten fakt przy 

podpisywaniu umów na odstrzał tych zwierząt. Następnie zapytał, czy jest możliwość 

zwiększenia dyżurów podczas których można zgłaszać szkody do oszacowania? 

Pani Wanda Czopowicz wytłumaczyła, że szkody można zgłaszać 2 dniu w tygodniu – we 

wtorki i czwartki. 

Radni zakwestionowali tę odpowiedź, zaznaczając, że osoba szacująca przyjmuje zgłoszenia 

1 raz w tygodniu i rolnicy zmuszeni są zwlekać prace polowe do momentu przyjęcia 

zgłoszenia i oszacowania, co jest bardzo uciążliwe. 

Pani Wanda Czopowicz wyjaśniła, że wg jej informacji zgłoszenia powinny być przyjmowane 

2 razy w tygodniu, a jeśli rolnikowi bardzo zależy na przyspieszeniu tej czynności, może 

dzwonić również do Nadleśnictwa Spała i poprosić o pomoc a wtedy ona sama postara sie 

pomóc. Poza tym to, że zgłoszenia są przyjmowane 2 razy w tygodniu, co nie oznacza, 

że pracownik odpowiedzialny za ich przyjmowanie i szacowanie pracuje tylko w te 2 dni.               

Wtedy, kiedy zachodzi taka potrzeba, są sprzyjające warunki pogodowe, pora wzmożonych 

prac polowych pracuje nawet po 10 godzin. Następnie odniosła się do kwestii odstrzału 

dzików, informując, że  w Nadleśnictwie Spała było zaplanowane na 2015 rok 230 dzików do 

zlikwidowania a na wg stanu z końca listopada odstrzelono ich już 245. Ponadto 

Nadleśnictwo wystąpiło o pozwolenie na odstrzał dodatkowych 100 dzików.  

Radny Piotr Gawęda wyraził pogląd, że jeśli ta dramatyczna sytuacja rolników nie ulegnie 

zmianie to za kilkanaście lat w Brzustowie nikt już nie będzie uprawiał ziemi. Rolnicy nie 

mogąc w żaden sposób poradzić sobie z tą plagą dzików, która niszczy wszystkie uprawy 

i zasiewy przestają uprawiać ziemię. Wypowiedź radnego Piotra Gawędy poparły Panie 

Sołtys z Inowłodza i Liciążnej. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ilości zwierzyny do odstrzału nie można zdecydowanie 

zwiększyć? Jak to wygląda w poszczególnych nadleśnictwach? 

Pan Dariusz Dziubałtoski wyjaśnił, że nie można dowolnie regulować liczby zwierząt do 

odstrzału, ponieważ istnieją wieloletnie plany, które obowiązują 10 lat i określają stany 

docelowe zwierzyny. Można występować o zwiększenie limitu odstrzałów, ale tylko do 

pewnej granicy. Dodał ponadto, że odszkodowanie za szkody wyrządzone przez zwierzynę 

leśną nie przysługuje właścicielom ogrodzonych działek (np. działki letniskowe).  

Radny Piotr Gawęda zapytał, czym są OHZ?  

Pan Dariusz Dziubałtoski wytłumaczył, że są to Ośrodki Hodowli Zwierzyny, obwody 

wyłączone w zarządzie nadleśnictwa.  

Radny Piotr Gawęda zapytał, czy Brzustów też jest w OHZ? 

Pan Dariusz Dziubałtoski odpowiedział, że tak. I dodał, że nie jest to hodowla, tylko należy 

zachować pewne stany zwierzyny.     

Radny Piotr Gawęda dopytywał, czy to oznacza, że  na terenie Brzustowa nie prowadzi się 

odstrzałów zwierzyny? 
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Pan Dariusz Dziubałtoski wyjaśnił, że w OHZ prowadzi się polowania, ale wcześniej należy 

wystąpić do Nadleśnictwa o pozwolenie.  

Pan Dawid Kosylak wyjaśnił, że jeżeli chodzi o Nadleśnictwo Opoczno, to w większości  

kompleksów leśnych gospodarkę łowiecką prowadzą koła łowiecki, nie Nadleśnictwo. To one 

sporządzają roczne plany łowiecki i szacują szkody łowieckie. Plany łowieckie na terenach 

przylegających do Gminy Inowłódz są realizowane w ok. 90%.  

 

W dalszej części dyskusji wzięli udział przedstawiciele Nadleśnictw, Starosta Powiatu 

Tomaszowskiego, radni oraz Pan Wójt. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił 10-cio minutową przerwę. Z przerwy nie powrócił radny                       

Piotr Kamiński. Obecnych było 12 radnych. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz na 

lata 2015-2030. 

Pani Skarbnik poprosiła o rozpatrywanie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Inowłódz na lata 2015-2030 i uchwały w sprawie zmian budżetu łącznie. 

Wyjaśniła, że zmiany po stronie dochodów wynikają ze zwiększonej realizacji w stosunku do 

planowanych i dotyczy to dochodów z najmu, podatku od środków transportowych osób 

fizycznych, zwiększa się wpływy z opłaty skarbowej, targowej i miejscowej oraz dokonuje się 

zwiększenia na podstawie decyzji wojewody z tytułu zadania zleconego Karta Dużej Rodziny. 

Te zwiększenia pozwalają na wprowadzenie zmian: zwiększenie wydatków na promocję 

z przeznaczeniem na zakup iluminacji świątecznych, w dziale 852 wprowadza się 

zwiększenie wydatków na zadanie zlecone Karta Dużej Rodziny. W dziale 854 dokonuje się 

zwiększenia wydatków w celu zabezpieczenia udziału własnego na realizację zadania 

pomocy materialnej dla uczniów. Ostatnia zmiana dotyczy zwiększenia środków dla 

Gminnego Centrum Kultury celem zabezpieczenia wydatków do końca roku. Zmian dokonuje 

się również w przychodach i rozchodach. Usuwa się pożyczkę na wyprzedzające 

finansowanie działań z udziałem środków z Unii, dotyczy to zadania inwestycyjnego 

„Budowa oczyszczalni ścieków w Zakościelu”, ponieważ pożyczka ta stała się 

zobowiązaniem krótkoterminowym, którego nie należy planować w budżecie.             

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/76/2015 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2015. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 
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W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/77/2015 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Gminy Inowłódz. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jeśli chodzi o same stawki podatku od nieruchomości, proponuje 

się pozostawić je na poziomie roku ubiegłego, natomiast konieczność podjęcia tej uchwały 

wynika ze zmian ustawowych, które dla gruntów wprowadzają nową stawkę – dla obszarów 

niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, gdzie planuje się stawkę 3 zł. wynikającą 

z ustawy.     

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/78/2015 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

Pani Skarbnik wytłumaczyła, że w przypadku tego podatku planuje się pozostawić stawki 

podatku na poziomie roku ubiegłego, niemniej jednak zmiany w ustawie o podatkach 

i opłatach lokalnych zmieniające w przypadku autobusów liczby miejsc do siedzenia - było 30 

teraz jest wprowadzone 22, obligują do zmiany tych zapisów i podjęcia nowej uchwały.  

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/79/2015 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w przypadku tej opłaty, również pozostają stawki, które 

obowiązywały poprzednio a oprócz tego dodaje się pkt. 1 „Za zajęcie stanowiska do 

sprzedaży, za każdy rozpoczęty metr bieżący 5 złotych, z wyłączeniem punktów kolejnych”. 

Podjęcie tej uchwały spowodowane jest również tym, że teraz opłata targowa jest opłatą 

fakultatywną, w związku z tym, żeby mieć taką opłatę na terenie gminy, należy podjąć 

uchwałę.   

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 
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Radny Piotr Krotosz wyjaśnił, że zanim poda wynik głosowania nad projektem uchwały 

przedstawi wniosek z jakim wystąpił podczas posiedzenia Komisji radny Marek Leszczyński, 

który wnioskował by Pani radca ustosunkowała się na piśmie do kwestii handlu obwoźnego 

i możliwości ewentualnego pobierania opłat z tego tytułu.  

Radny Marek Leszczyński dodał, że chciałby uzyskać informację jak prawo ustosunkowuje 

się do tego rodzaju handlu? 

Pani radca wytłumaczyła, że opłata targowa była wskazywana kiedyś w ustawie o opłatach 

i podatkach lokalnych. Od 1 stycznia będzie opłatą fakultatywną ale opłatę targowa można 

pobierać za handel w miejscach do tego wyznaczonych. Nie można tej opłaty nałożyć np. na 

akwizytorów czy sprzedawców obwoźnych. Jeśli mamy sprzedawcę oboźnego to on może 

sprzedawać na terenie Gminy tylko w miejscach do tego wyznaczonych a jeśli on dokonuje 

sprzedaży w miejscach do tego  nie wyznaczonych to łamie prawo. Nie można pobierać 

od niego opłat lokalnych za to, że sprzedaje w miejscu do tego nie wyznaczonym.  

Komisja Zagospodarowania Przestrzennego wstrzymała się od głosu.  

Radna Ewa Korzeniewska zapytała, jak powinny być oznaczone miejsca do prowadzenia 

handlu (w odniesieniu do Spały)? 

Pani radca wyjaśniła, że powinien być opracowany regulamin i zasady takiego miejsca.                

W takim regulaminie powinny być wskazówki i zasady jak takie miejsca się oznacza. Dodała, 

że nie zapoznała się z regulaminem targowiska ze Spały, ale jeśli jest taka potrzeba to 

go przejrzy. 

   

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/80/2015 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że od 2016 roku również będzie ona opłatą fakultatywną, 

stąd konieczność podjęcia uchwały. Stawka pozostaje na dotychczasowym poziomie. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Radny Piotr Krotosz poinformował, że na posiedzeniu połączonym Komisji projekt uchwały 

został jednogłośnie przyjęty. 

Radny Arkadiusz Łon dodał, że na posiedzeniu Komisji Przestrzennej przy obecnych                      

4 radnych, 3 była za, 1 wstrzymał się od głosu.  

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/81/2015 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji w sprawie podatku od 

nieruchomości, rolnego, leśnego oraz deklaracji na podatek od nieruchomości, deklaracji na 

podatek rolny i deklaracji na podatek leśny obowiązujących na terenie Gminy Inowłódz. 
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że ostatnia uchwała w sprawie określenia wzorów informacji 

i deklaracji podatkowych była podejmowana w 2010 roku. Od tego czasu nastąpiło wiele 

zmian i należy je dostosować do przepisów aktualnie obowiązujących.   

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/82/2015 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zarówno uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego jak i uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Łodzi są uchwałami porządkującymi upoważnienie Wójta do 

zaciągania zobowiązań. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/83/2015 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi . 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/84/2015 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/29/2011 Rady Gminy Inowłódz z dnia 24 

marca 2011 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie bezprzetargowej 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Inowłódz. 

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że uchwała dotyczy sprzedaży lokalu w budynku Pralni 

w Spale (lokal po Pani Myszyńskiej). Chcąc sprzedać ten lokal należy zmienić zapis 

dotyczący formy sprzedaży z bezprzetargowej jaka obwiązywała dla najemcy na formę 

przetargową. Kolejny projekt uchwały również dotyczy tego lokalu. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/85/2015 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargowej 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Inowłódz. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/86/2015 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za dostawę wody z ujęć gminnych 

i przyjmowanie ścieków do oczyszczalni w Spale. 

Pan Janusz Klupa wyjaśnił, że stawki za dostawę wody z ujęć gminnych i przyjmowanie 

ścieków do oczyszczalni w Spale pozostają na obecnym poziomie. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/87/2015 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu rozwoju pod nazwą „Strategia Rozwoju 

Gminy Inowłódz na lata 2015 – 2020”.  

Pan Wójt wyjaśnił, że Strategia jest dokumentem otwartym, który zawsze można 

zmodyfikować a główna ideą, która przyświecała jej opracowaniu była możliwość 

sprawniejszego sięgania po środki zewnętrzne. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Radny Piotr Krotosz poinformował, że na posiedzeniu połączonym Komisji radny Marek 

Leszczyński wnioskował by w Strategii Rozwoju Gminy Inowłódz przy rewitalizacji 

Placu Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu wpisać kwotę od 1 500 000 do 2 000 000 zł na lata 

2015 – 2020 (na stronie 49 dokumentu, w punkcie 3).   

Powyższy wniosek został poddany pod głosowanie i jednogłośnie przyjęty. 

 

Radny Arkadiusz Łon poinformował, że na posiedzeniu Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego projekt został jednogłośnie przyjęty z sugestią Pana Przewodniczącego, 

że w końcowej części Strategii brakuje specyfikacji zadań inwestycyjnych na lata                        

2015 - 2020 z wyszczególnieniem poszczególnych zadań i kwot jakie są na 

nie przeznaczone.  

 

Następnie radni dyskutowali nad zasadnością opracowania Strategii, jej treścią i założeniami  

jakie są w niej zawarte. 

  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pana Marka Leszczyńskiego 

by w Strategii Rozwoju Gminy Inowłódz przy rewitalizacji Placu Kazimierza Wielkiego 

w Inowłodzu wpisać kwotę od 1 500 000 do 2 000 000 zł na lata 2015 – 2020. 

W głosowaniu nad wnioskiem udział wzięło 12 radnych: 

- za wpisaniem wniosku do Strategii głosowało 8 radnych, 

- wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały z przyjętym wnioskiem ? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XVI/88/2015 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił 10-cio minutową przerwę. Z przerwy nie powrócili radni                       

Roman Rodakowski i Piotr Krotosz. Obecnych było 10 radnych. 

 

Ad. 21 

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XIV sesji i XV sesji nadzwyczajnej.  

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XIV sesji i XV sesji nadzwyczajnej stanowi 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali wraz 

z materiałami na sesję. Zapytał, czy są jakiś uwagi i zapytania? Żadnych uwag i zapytań nie 

zgłoszono. 

 

Ad. 22 

Interpelacje i zapytania. 
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Pani Danuta Baranowska zapytała o kwestię przejścia dla dzieci przez drogę krajową przy 

Szkole Podstawowej w Inowłodzu? 

Pan Wójt odpowiedział, że jest po rozmowie z Dyrektorkami Szkół w Inowłodzu i ustalił, 

że wyznaczą one po jednym z pracowników gospodarczych, którzy zostaną przeszkoleni, 

wyposażeni w odpowiedzi sprzęt i przy okazji wykonywania swoich innych obowiązków będą 

przeprowadzali dzieci przez pasy. Szczegóły Pan Wójt poda na kolejnej sesji.    

 

Ad. 23   

Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

 

Radny Marek Leszczyński odczytał wnioski z połączonego posiedzenia Komisji Budżetu, 

Mienia i Gospodarki Komunalnej, Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu oraz Komisji 

Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw Terenowych: 

1) Radny Piotr Krotosz zgłosił, że w Królowej Woli od tygodnia nie działa oświetlenie uliczne 

na odcinku od wjazdu do miejscowości od strony Inowłodza do posesji Pana Sołtysa. 

2) Radny Marek Leszczyński: 

 wnioskował, by Pani radca ustosunkowała się na piśmie do kwestii handlu 

obwoźnego i możliwości ewentualnego pobierania opłat z tego tytułu; 

 zapytał, czy jest możliwość zamontowania znaku ograniczającego tonaż 

samochodów wjeżdżających na tzw. „Bałuty” w Liciążnej (w kierunku posesji 

Państwa Ośnieckich, Żegnałków, Matusiaków); 

 wnioskował o podjęcie działań zmierzających do stworzenia rozwiązań 

komunikacyjnych mających za zadanie modernizację ciągu drogi wojewódzkiej 

przechodzącej przez wieś Liciążna, wzdłuż (?), drugiego miejsca przystankowego, 

ciągów pieszych od skrzyżowania w centrum, poprzez przystanek, do dzielnicy 

„Górskie”; 

 wnioskował o przegląd drogi dojazdowej do Państwa Kupis, Szczot, 

Dworakowskich w Liciążnej i uzupełnienie ubytków; 

 zapytał czy, podjęto jakieś działania w sprawie wykonania przyczółka przy 

przepuście na Strudze w Liciążnej (obok posesji Państwa Kołodziejczyków) 

i wykonania barierek ochronnych?   

Radny Arkadiusz Łon odczytał wnioski z posiedzenia Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego: 

1) Radny Janusz Wilkowiecki wnioskował o wykonanie planu miejscowości Konewka 

z oznaczeniem numeracji budynków jako tablicy wolnostojącej i umieszczenie go koło 

przystanku w Konewce (w miejscu gdzie dzieci wsiadają do autobusu szkolnego, 

za mostem). 

2) Radny Wacław Chachuła zapytał, co można zrobić, aby zwiększyć efektywność 

masztu telefonii komórkowej, który znajduje się w Spale by poprawić jakość rozmów 

telefonicznych mieszkańców Królowej Woli i Spały.   

3) Komisja Przestrzenna wnioskowała aby Pani radca przygotowała pisemną informację 

na temat możliwości partycypacji właścicieli działek w kosztach opracowania planu 

zagospodarowania przestrzennego (czy istnieje taka możliwość, na jakich zasadach 

itp.). Pani radca udzieliła odpowiedzi ustnej w czasie sesji. 

Radna Jolanta Bilska wnioskowała o wyrównanie i utwardzenie pobocza drogi po prawej 

stronie, naprzeciwko kościoła Św. Idziego przy skręcie z ul. Tuwima (do posesji Państwa 

Leksińskich). 



14 

 

Pani Danuta Baranowska wnioskowała by wystąpić do GDDKiA o przycięcie konarów drzew 

pod linią energetyczną na ul. Klasztornej, na Fryszerce ( od sklepu Pana Dałka w stronę 

ulicy Dębowej po prawej stronie). 

Radny Arkadiusz Łon wnioskował o przegląd oświetlenia ulicznego na ul. Spalskiej.  

   

Ad. 24 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XVI sesji VII kadencji Rady Gminy Inowłódz   

o godzinie 1600.        

 

Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz 

 

      Wacław Chachuła 

 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Mierzwa 


